
صادقستاريفرد:
۲۲بهمن از ايام الله اس��ت. حضور پرش��ور 
دانش آموزان و جواناني از ملت هاي مظلوم 
و قهرمان عراق، افغانستان، پاكستان، يمن 
و... در حماسه ملي مردم ايران نشان داد كه 
حقيقتاً اين روز، روز خداست. تمدن اسلامي 

دست يافتني است ان شاءالله. 
سيدعطاءاللهمهاجراني:

۲۲بهمن سرفصل پيروزى انقلاب اسلامى و 
تأسيس نظام جمهورى اسلامى و فروپاشى و 

انهدام نظام منحط سلطنتى مبارك باد!
احمدنادري:

شهيد حاج قاسم سليماني: »امروز قرارگاه 
حسين بن علي ايران است. بدانيد جمهوري 
اسلامي حرم است و اين حرم اگر ماند، ديگر 
حرم ها مي مانند. اگر دش��من، اين حرم را 

از بين برد، حرمي باق��ي نمي ماند، نه حرم 
ابراهيم��ي و نه حرم محم��دي)ص(.« فرا 
رسيدن سالگرد طلوع خورشيد استقلال و 

آزادي ايرانيان مبارك باد. 
سيدسجادپادام:

دختر چهار ساله ام كه نورافشاني و چراغاني 
ديشب رو ديد، گفت بابا تولد حاج قاسم شده؟ 
من كه ديدم تعبيرش خيلي قشنگه گفتم آره 
بابا. به نظرم از زيباترين تعابير براي يوم الله ۲۲ 

بهمن بود، تولد حاج قاسم هاست امشب. 
داودمهدويزادگان:

رم��ز پي��روزي رهب��ري و مردم اي��ران در 
۲۲بهمن57 بر گرفتن ش��عار الله اكبر بوده 
و هس��ت. چون بزرگي مطلق الله تعالي هر 
قدرت جهاني استكباري و استبدادي را پوچ 

و بي معنا مي سازد. 

محسنپورپير:
اي در رگان��م خون وط��ن/  اي پرچمت ما 
را كفن/ دور از ت��و بادا اهرم��ن/ ايرانِ من، 
ايرانِ من.»زنده و پاينده جمهوري اسلامي 

ايران«. #الله_اكبر
ياسينقاسمي:

انقلاب اس��لامي مهم ترين روي��داد تاريخ 
معاصر ايران است. رويدادي كه به سال هاي 
شاهنشاهي پايان داد و آغاز راه حاكميت مردم 
بود. روزي كه مردم ايران تصميم گرفتند ريل 
زندگي شان را تغيير دهند و معناي جديدي 

دراندازند تا به حيات طيبه برسند. 
عليعابدي:

بعد از 43 سال با تمام مشكلاتي كه به وجود آورديم 
و برايمان به وجود آوردند هنوز فرياد الله اكبر مثل 
همه  سال هاي گذشته بر بام ها طنين انداز است 

و اين پيام مهم را آنها كه بايد بشنوند شنيده اند، 
عشق چيزي نيست كه لب طاقچه عادت از ياد من 

و تو برود. #بهمن_تماشايي #الله_اكبر
محمودكريمي:

ان ش��اءالله در بهمن تماش��ايي سال آينده 
بس��ياري از مش��كلات اقتصادي ريشه دارِ 
ليبرال پايه كمتر شده باشند. آينده حتماً 

روشن تر از سابق خواهد بود. 
سيدمحمدصادقموسوي:

همه مي آييم چون اين انقلاب مرد ميخواهد 
و ما مرد اين ميدان هس��تيم، حالا هرچي 

ضدانقلاب و دشمن ميخواد بگه، بگه!
ما مردم اين مملكت رو خودمون از دهن امريكا 
و انگليس و نوكرشون شاه كشيديم بيرون، 
خودمون هم مش��كلاتش رو حل ميكنيم... 

#بهمن_تماشايي #انقلاب_ماندگار
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22بهمنروزتولدحاجقاسمهاست
كاربرانشبكههاياجتماعيباتوئيتهايخودچهلوسومينسالگردانقلاباسلاميراگراميداشتند

بافرارسيدن22بهمنوچهلوسومينس�الگردپيروزيانقلاباسلاميكاربرانشبكههاي
اجتماعيدرتوئيتهايياينروزراگراميداشتندوازاهميتآندرتاريخايراننوشتند.كاربران
اينروزراروزفروپاشينهضتسلطنتيوآغازحاكميتمردمدانستندكهحاصلشرشدوپرورش

هزارانانسانهمچونحاجقاسمسليمانياست.كاربراناصليترينشعاراينروزراكهدرشب
22بهمننيزفريادزدهميشود،اللهاكبردانستندكهنفيكنندهتماميسلطههاوقدرتهاجز
قدرتخداوندمتعالاست.درادامهبخشهاييازتوئيتهايكاربرانرادراينخصوصميخوانيد.

اينصفحهپيامه�ا،متنها،عكسنوش�تهاوخبرهايكوتاه
منتشرشدهدرفضايمجازيرابازنشرمیدهد.تلاشبراين
اس�تكهديدگاههاونظراتكاربرانانديش�مندش�بكههای

اجتماعیدرعرصهمكتوبهمديدهشود.

عمادِ دين
آيتاللهجواديآملي:

نكته اساسي اين است كه دين نگفت مردم را با نصيحت، سفارش، 
سخنراني و سخن  خواني اداره كنيد؛ مردم با سفارش، مردم اسلامي 
نخواهند شد. آن روزهايي كه وجود مبارك حضرت امير )سَلامُ الله 
عَليَه( خانه نشين بود، با نصيحت و توصيه به تقوا و امثال اينها مردم 
را هدايت مي كرد، اما وقتي كه شد حاكم اسلامي، در آن نامه رسمي 
كه براي مسئول مصر نوشت، فرمود: مالك! من يك اصل كلي را به 
شما بگويم تا وظيفه ما مشخص شود - ما اگر به وظيفه  مان عمل 
كرديم مردم مستقيم  هستند و آن وقت اين نظام مي ماند؛ فرمود: 

مالك، مردم ستون دين هستند! 
تعبيري كه وجود مبارك حضرت امير درباره مردم دارد، قوي تر از آن 
تعبيري است كه در روايات نسبت به نماز آمده است؛ ما درباره نماز 
ينِ«، ديگر »إن الصلاة عمود الدين« نداريم، اما  لَاةُ عَمُودُ الدِّ داريم: »الصَّ
اينجا صريحاً حضرت در نهج البلاغه در آن عهدنامه مالك اشتر فرمود: 
ةُ للِْأَعْدَاءِ  ينِ  وَ جِمَاعُ المُْسْلمِِينَ وَ العُْدَّ َّمَا ]عَمُودُ[ عِمَادُ الدِّ مالك! »إنِ
ةُ مِنَ الْمَُّة«. فرمود: مالك، بخواهي نظام بماند، مردم ستون نظام  العَْامَّ
هستند! ستون را با سفارش، تبليغ، سخنراني، سخن خواني و نصيحت 
نمي  شود ابقا كرد؛ بايد جان بكنيم و اين ستون را سر پا نگه بداريم! 
امام جان كند، اين ستون را روي پا نگه داشت، با چه؟ به آنچه گفت 
عمل كرد؛ عوام  فريبي نكرد، عوام  زدگي نكرد، دوگانه حرف نزد، اول و 

آخرش يك نحو بود؛ مردم اين را مي خواهند! 
منبع: بيانات آي��ت الله جوادي در ديدار جمعي از مس��ئولان با 

حضرت استاد مورخ 1396/1/3

   آیينه نفس

خشونت رسانه اي يا رسانه اي شدن خشونت؟

اميرعلي ابوالفتح در توئيتي نوش��ت: امريكا در حالي به اقدامات روس��يه پشت مرزهاي 
اوكراين معترض است كه بر اساس »دكترين مونروئه«، سرتاسر نيمكره غربي را حوزه نفوذ 
انحصاري خود مي داند و حتي يك بار براي اثبات وجود اين دكترين، جهان را تا آس��تانه 

جنگ اتمي نيز پيش برد.

حسن عابديني در توئيتر نوش��ت:  جنگ روايت ها، اراده ها و شناختي با هدف دستكاري 
دستگاه محاسباتي دشمن از مشخصه هاي نبرد در منطقه خاكستري است. نبردي تركيبي، 
اطلاعاتي،سايبري، مبهم، نامتقارن و انعطاف پذير كه به گفته امريكا، ايران همپاي روسيه و 

چين در  هندسه نوين قدرت از جايگاه كانوني برخوردار است.

ره��ا عبداللهي در كانال ش��خصي خود در 
پيام رسان ايتا نوش��ت: هفته اي نيست كه 
شبكه هاي خبري تيتري راجع به تيراندازي 
و درگيري منجر به قتل و جرح در شهرهاي 
اي��الات متح��ده امريكا نداش��ته باش��ند. 
همين چند روز پيش در حادثه تيراندازي 
در ش��هر»ريچفيلد« واق��ع در ايالت مينه 
س��وتاي امريكا، يك دانش آموز كش��ته و 
يك دانش آموز ديگر نيز به ش��دت زخمي 
شده اس��ت. چند روز قبل تر تيراندازي در 
فروشگاهي در لس آنجلس و قبل از آن هم 
تيراندازي در دبيرستاني در ميشيگان كه 

هركدام چندين كشته داشته خبري شد. 
جس��ت وجوي اين خبره��ا در گ��وگل يا 
ش��بكه هاي اجتماع��ي و تلويزيوني هيچ 
تصوير يا ويدئويي جز تصاوير هوايي پليس 
يا عكس هاي خبرگزاري ها از فاصله دور كه 
فقط نش��ان از تس��لط و مديريت پليس بر 
ماجراست به دست شما نمي دهد. درواقع 
ش��ما نمي توانيد هيچ تصوي��ري از صحنه 
تيراندازي يا ارتكاب آن جنايات پيدا كنيد. 
واضح است كه غالب مردمي كه شاهد ماجرا 
بوده ان��د هم گوش��ي هوش��مند دارند هم 
دسترسي به شبكه هاي اجتماعي. اما هيچ 
كدام جرئت ندارند تصاوير حادثه را منتشر 
كنند. كش��وري مثل امريكا كه در خيلي از 
ايالت هايش حمل س��لاح سرد و گرم مجاز 

است و سينما و تلويزيون و فضاي مجازي اش 
مروج خشونت، اينچنين بر انتشار تصاوير 
جنايات رخ داده در شهرهايش سختگيري 
دارد و اج��ازه نمي دهد تصاوي��ر منعكس 
كننده اين خشونت جاري در زندگي روزمره 
شهروندانش، تصوير منفي از امريكا به دنيا 

مخابره كند. 
در كش��ور ما اين ماجرا برعكس است. قتل 
فجيع��ي در يكي از ش��هرها اتف��اق افتاده. 
س��اعاتي بعد تصاوير مختلفي از جنايت از 
زواياي گوناگون، ضبط ش��ده توسط مردم 
رهگ��ذر و حت��ي دوربين هاي مداربس��ته 
ساختمان هاي اطراف در حال دست به دست 
شدن بين مردم در خبرگزاري ها، شبكه هاي 

اجتماعي و كانال هاي خبري و س��رگرمي 
ا ست. تمام جزئيات راست و دروغ ماجرا در 
فضاي بي در و پيكر مجازي منتش��ر و حتي 
به منبع تحليل فعالان رس��انه و اجتماعي 
تبديل مي ش��ود. انگار جذب لايك و فالوور 
براي تحليلگران محترم مهم تر از صحت و 
سقم جزئيات ماجراس��ت. كسي هم نگران 
كودكاني نيس��ت كه به راحت��ي به تصاوير 
هولناك جنايت دسترسي دارند و تحت تأثير 

بدترين آسيب هاي آن قرار مي گيرند. 
جداي از القاي ناامني و برهم زدن جو رواني 
جامعه، ما با اثري به نام واگيري رس��انه اي 
روبه رو هستيم. رسانه ها مي توانند با گزارش 
مكرر و گسترده برخي وقايع مثل خودكشي 

و قتل، تعيي��ن كننده وقاي��ع بعدي يعني 
گسترش آن واقعه باش��ند. اين واگيري به 
ويژه در مخاطبان س��نين نوجوان بس��يار 
فراگير اس��ت. يعني گزارش خش��ونت، به 
راستي موجب خشونت هاي تقليدي بعدي 
مي شود. ما در شرع نيز موضوع مهمي مثل 
حرمت اشاعه فحشا را داريم. اين حرمت به 
معناي كتمان و انكار زشتي ها نيست، بلكه 
ناظر به آثار سوء انتشار رخدادهاي زشت و 

جنايات در عرصه عمومي است. 
علاوه بر اين، تأثير تصويرسازي بين المللي 
از عواقب چنين انتش��ار گس��ترده اي  مهم 
است. وقوع يك قتل دلخراش خانوادگي با 
انتشار تصاوير هولناكش به راحتي از ايران 
كش��وري ناامن براي زنان را تصويرسازي 
مي كند. اين به معناي انكار زشتي خشونت 
رخ داده نيست. اما وقتي مراقبت كشورهاي 
ديگر مثل امريكا براي پيشگيري از چنين 
تصويرسازي رس��انه اي را در دنيا  مشاهده 
مي كنيم، اهميت اين ماج��را برايمان بايد 

بيشتر شود. 
مي توانيد رسانه اي كردن خشونت را دغدغه 
و مسئوليت رسانه اي خود براي رفع ظلم و 
خشونت به ويژه در اجتماعات كوچك بدانيد، 
ولي بدانيد نداشتن علم رسانه فعاليت شما 
در اين عرصه را به خشونت رسانه اي با هزاران 

آسيب بيشتر براي مردم تبديل مى كند. 

امريكا به روسيه معترض است؟! جنگ روايت ها چه فايده اي دارد؟

چه خبر از رژيم صهيونيستي؟!
فردين ساروخاني در كانال تلگرامي نجوا 
نوش��ت: بياييد حوادث ش��ب گذشته 
س��رزمين هاي اش��غالي را با هم مرور 
كنيم: 1. تنش و تيراندازي ش��ديد در 
كرانه باختري كه باعث كشته و مجروح 

شدن چندين صهيونيست شد؛ 
۲. به رگب��ار بس��تن اتوب��وس حامل 
صهيونيست ها توسط جوان فلسطيني 

و 3. انفجار مهيب در همايش يهوديان تل آويو. 
چند ماه پيش بود كه نفتالي بنت نخست وزير رژيم صهيونيستي در ديدار با بايدن بيان كرد 
كه قصد ناامن كردن ايران با طرح مرگ با هزاران چاقو را دارد . حال با جرئت مي توان گفت كه 
اين طرح نتيجه عكس داده و چاقوها يكي پس از ديگري از درون سرزمين هاي اشغالي به قلب 
رژيم صهيونيستي وارد مي شود.  رهبر انقلاب در سال 1393 در سخنراني معروف خود بيان 
كردند كه كرانه باختري بايد مسلح شود. اين طرح امروز به خوبي اجرا شده و گوشه اي از اثرات 

آن را در شب گذشته اسرائيل شاهد بوديم.  

اتحاديه اروپا در تكاپوي جنگ سرد جديد
فاطمه عليزادنيا نوش��ت: اتحاديه اروپا در 
شرايط سختي است؛ بحران مالي ۲۰۰۸و 
ورشكستگي يونان، خروج بريتانيا از اتحاديه 
اروپ��ا، تقويت اح��زاب راس��ت افراطي، 
ماجراجويي   هاي روسيه در اوكراين، بحران 
مهاجرت از خاورميانه به اروپا، اختلافات 
حقوق��ي اتحادي��ه اروپ��ا با لهس��تان و 
مجارس��تان، تنش تركي��ه با يون��ان در 
مديترانه، افول نظم بين المللي ليبرال به رهبري امريكا، افول نسبي جايگاه ناتو در امنيت بين الملل، 
پايان رهبري آنگلا م��ركل در آلمان، بي   اعتم��ادي مردم اروپا نس��بت به عملك��رد اتحاديه اروپا، 
اختلاف   نظرهاي داخلي در اتحاديه اروپا در مورد جهت   گيري سياست خارجي اين اتحاديه و ناتواني 
در اتخاذ مواضع مشترك در سياست خارجي و بالاخره ظهور چين و تشديد جنگ سرد جديد واشنگتن 

با پكن از جمله مشكلاتي هستند كه بروكسل در شرايط فعلي با آنها دست به گريبان است. 
اما بي ترديد از نظر بسياري از سياستمداران اروپايي جايگاه اتحاديه اروپا در سياست بين الملل 
در حال ظهور تا حد بسيار زيادي وابسته به نوع رابطه آن با امريكاست. اروپا سخت نگران از 
دست دادن امريكاست و روز به روز اين باور در واشنگتن و بروكسل تقويت مي شود كه روابط 
امريكايي- اروپايي يا روابط فراآتلانتيكي ديگر مثل دوران پس از جنگ جهاني دوم نخواهد 
شد.  اروپا به خوبي مي   داند با تش��ديد رقابت ميان امريكا و چين، جاي چنداني براي مانور و 
قدرت نمايي در سياست جهاني نخواهد داشت؛ كما اينكه براي حل مشكلات داخلي خود هم 
چاره   اي جز كمك گرفتن از امريكا ندارد.  پيمان اخير امنيتي ميان امريكا، بريتانيا و استراليا 

به خوبي نشان داد كه نگاه واشنگتن به آينده سياست جهاني چگونه است؟ 
در راهروهاي قدرت در واشنگتن، جمهوريخواهان و دموكرات   ها سخت نگران پيامدهاي منفي 
ظهور چين بر جايگاه امريكا در جهان هستند و س��اير مسائل در اولويت   هاي بعدي قرار دارند. 
متحدان امريكا در جهان و در رأس آنها اتحاديه اروپا از آن بيم دارند كه مشغول شدن همه حواس 
واشنگتن به مهار پكن باعث فراموشي آنها شود. از رياض گرفته تا ابوظبي، تل آويو، بروكسل، 
قاهره، مسقط، توكيو و دهلي نو، همه رهبران سياسي در همان حال كه نگران كاهش تعهدات 

امريكا نسبت به خودشان هستند تلاش مي   كنند روابط خود را با چين از نو تنظيم كنند. 

جهاد تبيين، نياز به هشتگ و همايش ندارد!
احمد قديري در رشته توئيتي نوشت: جهاد 
تبيين، نياز به هش��تگ و همايش ندارد! 
مرد ميدان مي خواهد براي شبهه زدايي و 
گره گشايي از اذهان به صورت مستند و 
مستدل. توجيه، جدل، ش��عار، حاشيه، 
زنده باد و مرده باد و از اين دست اقدامات، 

حتماً خارج از شمول تبيين است. 
جهاد، ناظر به اولاً تلاش مضاعف و ثانياً 
هدفگيري صحيح است؛ اعم از آنكه در مقام دفع مؤخر و واكنشي باشد يا ترجيحاً دفع مقدم و 
پيشگيرانه. عموم نخبگان فرهنگي و سياسي متأسفانه در فضاي مجازي و خصوصاً توئيتر به 
حصر خودخواسته مبتلا شده اند و ارتباطي با لايه هاي جامعه ندارند.  درست است كه در فضاي 
مجازي مخاطبان بيشتري داريم اما آنجا به ندرت اقناع و جذبي صورت مي گيرد و اين متاع را 
بايد در فضاي حقيقي و هسته هايي نظير مدرسه، دانشگاه، مسجد و هيئت جست وجو كنيم.  
اين همه تأكيد مكرر رهبر انقلاب در فاصله زماني كوتاه پيرامون يك موضوع، عجيب و نادر و 
به منزله آژير خطري است در مورد خوابي كه دشمن براي كشور ديده. عبارت عجيب رهبري 
در ديدار همافران ارتش اين بود كه »جهاد تبيين يك فريضه قطعي و فوري است« و اين يعني 
زمان دارد از دست مي رود.  اگر امروز با اذهان در بستري دوستانه تعامل نكنيم، فردا بايد با ابدان 
در جنگ خياباني تقابل كنيم. نبايد در اين جنگ انگاره ها تدافعي عمل كرد. بايد تهاجمي و 
پيشدستانه وارد ميدان شد و طرف مقابل را به چالش كشيد.  فرمان جهاد تبيين، يك فرمان 
و فراخوان عمومي است و همه بايد به سهم خود در توليد محتواي هدفمند يا توزيع آن سهيم 

باشيم و تلاش كنيم، چراكه به فرموده اميرمؤمنان علي)ع( »تبليغ غريزه مؤمن است.«

مزاياي موشك خيبرشكن چيست؟
عليرضا تقوي نيا در كانال تلگرامي خود نوش��ت: خيبرش��كن، جديدترين موشك بالستيك 
تاكتيكي جمهوري اسلامي ايران رسماً معرفي شد. فرمانده نيروي هوافضاي سپاه برد آن را 
حدود 15۰۰ كيلومتر عنوان كرد و از قابليت هاي آن به كاهش جرم تا يك سوم و شش برابر 
سرعت در آماده سازي اشاره نمود. نكته مهمي كه سردار حاجي زاده از آن سخن به ميان آورد 
قابليت سرجنگي جدا شونده اين موشك راهبردي بود كه پس از مرحله نهايي پرتاب به سمت 
هدف مي تواند تا آخرين لحظه مانور دهد و از سد سيس��تم هاي دفاع موشكي عبور كند. در 

خصوص اين موشك چند نكته بايد ذكر شود:
1( نام اين موشك خود نشانگر هدف سپاه از ساخت آن است. خيبر نام سلسله قلاعي است كه در 
هفت منزلي شمال يثرب واقع شده و يهوديان بني نضير كه توسط پيامبر به علت خيانت از مدينه 
اخراج شده بودند در آن سكني داشتند. آنان به دليل تحريك قريشيان ساكن مكه به جنگ عليه 
مسلمانان از سوي پيامبر تهديد و در نهايت به وسيله جنگ هزيمت شدند. در نتيجه مبرهن بوده 

كه ايران از ساخت اين موشك به دنبال تهديد رژيم صهيونيستي است. 
۲( موشك راهبردي خيبرشكن با توجه به مسافتي كه مي تواند بپيمايد، اين قابليت را دارد كه از نقاط 

مركزي ايران به راحتي تمام شهرها، ابنيه و تأسيسات اسرائيل را به طور دقيق مورد اصابت قرار دهد. 
3( ويژگي هاي خاص اين موشك در طراحي و عمليات موجبات آن را فراهم آورده تا آنچنان چابك 
گردد كه از سد سامانه هاي موشكي عبور كند. نكته مهم اين است كه سيستم هاي پدافندي موشكي 

نمي توانند با موشك هاي فراصوتي كه پس از شليك قابليت مانورپذيري دارند مقابله نمايند. 
4( سوخت جامد اين موشك نيز مزيتي است كه مي تواند بقاي آن روي لانچر و قابليت تحرك آن 

قبل از شليك را به نحو محسوسي ارتقا بخشد. 
5( بهره گيري از بدنه كامپوزيتي رجحان بعدي اين موشك نسبت به ساير پرتابه هاست كه علاوه بر 
كاهش جرم موشك به يك سوم، با توجه به جذب امواج در رادارگريزي آن نيز بسيار مؤثر خواهد بود. 

6( مدت هاست كه ايران ساخت و استفاده از پرتابه هايي چون شهاب3 را كنار گذاشته و در پي 
بهره گيري از موشك هاي دقيق، چابك و كوچك با قابليت رادارگريزي و نقطه زني است تا بتواند در 

هر نبرد احتمالي، حداكثر ضربه را با كمترين هزينه به رژيم صهيونيستي وارد آورد.

صد پسر در خون بغلتد، گم نگردد دختري
مهدي سلحش��ور، مداح اهل بيت، در توئيتي نوش��ت: فرداي سقوط 
خرمشهر، بعثي ها جسد عريان و بي جان دختري را كنار كارون به تيركي 
بستند. سه شهيد داديم تا جسد پايين آمد و با احترام دفن شد. صد پسر 

در خون بغلتد، گم نگردد دختري! #غيرت- ديني يعني اين!

سنگي كه يك ديوانه در چاه مي اندازد
محمد پاداش در توئيتي نوشت: سنگ قبر نيما يوشيج شده حكايت سنگي 
كه يك ديوانه به چاه انداخته! يك مديري در يك جايي براي خودشيريني، 
اسم شهردار را روي سنگ حك كرده، شهردار به محض اطلاع، دستور به 
اصلاح و برخورد مي دهد، اما چيزي كه روايتش غالب ش��ده آن است كه 
شهردار خودش گفته اسم من را روي سنگ حك كنيد! #جنگ_ روايت ها

 موشك عربستاني
 اسباب بازي كودكان يمني شد

علي عبدالاسلام در توئيتي نوش��ت:  بمب ها و موشك هاي عربستان و 
امريكا تبديل به اسباب بازي كودكان يمني شد.
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